
  JUDETUL IALOMITA
CONSILIUL LOCAL STELNICA

PROCES VERBAL

             Incheiat astazi 30.01.2019  in sedinta ordinara  a Consiliului Local Stelnica ,
judetul Ialomita orele 17,00 in  baza Dispozitiei Primarului nr. 8/023.01.2019  si Legea
nr.  215/2001  privind  administratia  publica  locala,  republicata  ,  cu  modificarile  si
completarile ulterioare,
              La sedinta participa un numar de  10  consilieri si anume ; Alvadanei Mita, 
Avram Ionela, Constantin Lucian, Dogaru Lenuta,  Dumitrache Mihaela, Marin 
Ionel,  Nan Georgeta, Rosu Adrian, Valeanu Ani Titela, Zainea Ancuta. Este absent 
domnul consilier  Jitea Marian Claudiu. La sedinta mai participa  doamna primar Decu
Fănica, domnul secretar  Mănăilă Petrică , doamna  contabil Stroe Geta .  
       Sedinta este deschisa de catre domnul Manaila Petrică,  care arată  faptul ca 
sedinta se desfasoara in conditii  legale  fiind prezenti  10  consilierii in functie  din 11 
cat constituie Consiliul Local.In continuare  supune spre aprobare  procesele verbale  de 
la sedinta ordinara din luna noiembrie , respectiv din luna  decembrie , cu eventuale 
obiectii.
     Doamna  consilier Zainea Ancuta   se inscrie  la cuvant si face  referire  la faptul că  
in cadrul ultimelor sedinte la punctul –alte discutii, a solicitat divese situatii,  iar astazi 
constata ca  nu i-au fost onorate aceste  solicitari,  iar pentru  desfasurarea  sedintelor  in 
conditii de legalitate si normalitate, solicita domnului secretar sa  puna la dispozitie  
materialul de sedinta  in termenul prevazut de lege si  sa se dezbata in cadrul comisiilor 
asa  cum este prevazut in preambului actelor intocmite.
    Domnul secretar Manaila Petrica intervine  si precizeaza ca  in aceste conditii isi 
doreste  sa    desfasoare activitatea,  dupa care o intreaba  pe doamna consilier daca  are  
obiecti pe marginea celor doua procese verbale.
    Doamna consilier Zainea Ancuta  intervine si   precizeaza ca in cadrul discutiilor 
purtate in sedinta din luna decembrie, pe marginea  PUG-ului actualizat,  s-a promis ca  
se va pune la dispozitie domnilor consilieri, in format electronic pe CD, sau sa fie atasat 
la o adresa de e-mail,   cate o copie de pe harta mica  ce cuprinde   intravilanul comunei 
Stelnica , actualizat ,  pentru ca revine cu aceasta solicitare . In continuare  se adreseaza 
doamnei viceprimar Valeanu Ani-Titela , facand referire  la solicitarile  care au  legatura
cu activitatea dansei.
     Domnul secretar Manaila Petrica intervine si doreste sa se clarifice  situatia  cu 
privire la   solicitarile facute in cadrul  sedintelor  consiliului  local, prezizand  ca sunt 
doua  situatii prevazute de lege in ceea ce priveste  prerogativele consiliului local   cat si 
pentru indeplinirea mandatului de  consilier local, unde la art. 51 lit, e – este reglementat
ca primarul este  obligat  sa  raspunda prin intermediul scretarului , in termen de 10 zile  
la    solicitarile   consilierilor  locali, la cererea acestora. In aceste conditii  trebuie sa  se 

1



obtina  toate informatiile solicitate , sa  nu mai fie discutii  ca s-au solicitat   verbal in 
cadrul  sedintelor si nu s-au  pus  la dispozitie .
   Doamna  consilier  Zainea  Ancuta intervine si  intreaba  daca  solicitarile trebuie sa se
faca numai in scris, asa cum ne-ati  prezentat   textul de lege.
   Domnul secretar  Manaila Petrica  intervine  si raspunde afirmativ  in aceasta situatie, 
respectiv ca toate informatiile se  obtin  pe baza cererii acestora.
   Doamna  consilier Zainea Ancuta intervine si precizeaza  ca va studia  si  dansa  
reglementarile  precizate.
    Nu mai susnt discutii si se supun  la vot  cele doua procese verbale si se  voteaza  cu ;
 - 8 voturi pentru(Avram Ionela,  Dogaru Lenuta, Dumitrache Mihaela, Marin 
Ionel, Nan Georgeta, Rosu Adrian, Valeanu Ani Titela, Zainea Ancuta).  
- 2 abtineri (Constantin Lucian , Zainea Ancuta)
    Domnul    presedinte de sedinta Marin Ionel   prezinta ordinea de zi  a sedintei  
aceasta fiind inaintata domnilor consilieri in timp util dupa cum urmeaza:
  1. Proiect  de  hotarâre  privind  incetarea  mandatului  de consilier  local  al  domnului
JITEA MARIAN CLAUDIU- initiator primar Decu Fanica.
   2.Proiect  de  hotarare  pentru  modificarea  HCL nr.  1/22.06.2016  privind  alegerea
comisiei  de  validare  a  Consiliului  local  al  comunei  Stelnica-  initiator  primar  Decu
Fanica.
  3. Proiect de hotarâre  privind  validarea mandatului de consilier local al supleantului
din lista de candidați al partidului ALDE- initiator primar Decu Fanica.
  4. Proiect de hotarare pentru  modificarea HCL nr. 6/22.06.2016  privind constituirea 
comisiilor de specialitate ale Consiliului Local Stelnica - initiator primar Decu Fanica.
   5. Proiect de hotarâre privind validarea rectificării bugetului local pe anul 2018, prin  
Dispozitiile Primarului  nr. 299/20.12.2018 și  nr. 304/27.13.2018- inițiator  primar Decu
Fănica.
   6. Proiect de hotarare privind aprobarea  retelei scolare pentru anul scolar 2019/2020- 
initiator primar Decu Fanica
   7. Proiect de  hotarare privind privind stabilirea salariilor de bază începând cu data de 
1 ianuarie 2019  pentru funcționarii publici și personalul contractual din cadrul 
Aparatului propriu al Primarului comunei Stelnica și al serviciilor publice din 
subordinea Consiliului local- initiator primar Decu Fanica.
    8. Proiect de hotarîre privind privind însuşirea variantei finale a proiectului de stemă a
comunei  Stelnica-- initiator primar Decu Fanica.
    9.Alte discutii. 
   Doamna  primar  Decu Fanica  intervine si anunta ca  retrage de pe ordinea de zi 
punctele 3 si 4, avand in vedere  ca nu  am primit adresa  cu  numele supleantului de la 
partidul politic  ALDE.
   Se supune la vot  ordinea de zi  modificata  si se votează cu;
- 10  voturi pentru(Alvadanei Mita, Avram Ionela, Constantin Lucian, Dogaru 
Lenuta, Dumitrache Mihaela, Marin Ionel, Nan Georgeta, Rosu Adrian, Valeanu 
Ani Titela, Zainea Ancuta). 



  Ordinea de zi modificata  va fi urmatoarea;
      1. Proiect de hotarâre privind incetarea mandatului de consilier local al domnului
JITEA MARIAN CLAUDIU- initiator primar Decu Fanica.
   2.Proiect  de  hotarare  pentru  modificarea  HCL nr.  1/22.06.2016  privind  alegerea
comisiei  de  validare  a  Consiliului  local  al  comunei  Stelnica-  initiator  primar  Decu
Fanica.
   3. Proiect de hotarâre privind validarea rectificării bugetului local pe anul 2018, prin  
Dispozitiile Primarului  nr. 299/20.12.2018 și  nr. 304/27.13.2018- inițiator  primar Decu
Fănica.
   4. Proiect de hotarare privind aprobarea  retelei scolare pentru anul scolar 2019/2020- 
initiator primar Decu Fanica
   5. Proiect de  hotarare privind privind stabilirea salariilor de bază începând cu data de 
1 ianuarie 2019  pentru funcționarii publici și personalul contractual din cadrul 
Aparatului propriu al Primarului comunei Stelnica și al serviciilor publice din 
subordinea Consiliului local- initiator primar Decu Fanica.
    6. Proiect de hotarîre privind privind însuşirea variantei finale a proiectului de stemă a
comunei  Stelnica-- initiator primar Decu Fanica.
    7.Alte discutii. 
    Se trece la punctul  nr.1 de pe ordinea de zi si anume :   Proiect de hotarâre privind
incetarea  mandatului  de  consilier  local  al  domnului  JITEA  MARIAN  CLAUDIU-
initiator primar Decu Fanica.
       Domnul consilier Rosu Adrian, presedintele comisiei, juridice , de disciplina,  
pentru amenajarea teritoriului , urbanism, agricultura, protectia mediului si turism, 
prezinta raportul comisiei de specialitate, ce a avizat favorabil acest proiect de hotarare.
   Doamna primar Decu Fanica da citire proiectului de hotarare si  expunerii de motive , 
dupa care  precizeaza ca  este  decizia personala a domnului consilier Jitea Marian 
Claudiu,  urmand  fie desemnat  de catre partidul  politic  ALDE,  un supleant pentru a  
fi validat  pe locul de consilier local ramas  vacant.
      Domnul   presedinte de sedinta Marin Ionel  invita pe domnii consilieri la discutii 
pe marginea acestui punct de pe ordinea de zi;
   Nu sunt discutii  si se voteaza cu;
- 10  voturi pentru(Alvadanei Mita, Avram Ionela, Constantin Lucian, Dogaru 
Lenuta, Dumitrache Mihaela, Marin Ionel, Nan Georgeta, Rosu Adrian, Valeanu 
Ani Titela, Zainea Ancuta). 
     Se adopta hotararea nr.3/30.01.2019
  Se trece la punctul  nr.2 de pe ordinea de zi si anume : Proiect de hotarare pentru 
modificarea HCL nr. 1/22.06.2016 privind alegerea comisiei de validare a Consiliului 
local al comunei Stelnica- initiator primar Decu Fanica.  
  Domnul consilier Rosu Adrian, presedintele comisiei, juridice , de disciplina,  pentru 
amenajarea teritoriului , urbanism, agricultura, protectia mediului si turism, prezinta 
raportul comisiei de specialitate, ce a avizat favorabil acest proiect de hotarare.
     Doamna primar Decu Fanica da citire proiectului de hotarare si  expunerii de motive ,
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dupa care  da cuvantul domnului secretar Manaila Petrica  pentru  mai multe detalii.
    Domnul secretar Manaila Petrica  intervine si  precizeaza ca   domnul  Jitea Marian 
Claudiu   era secretarul  comisiei de validare  si  in aceste conditii  este necesar sa fie 
completata  aceasta  comisie , care functioneaza pe  toata durata  mandatului, membrii 
acesteia se aleg prin vot deschis ,  nefiind  o conditie sa fie compusa din  cel mai varsnic 
consilier  si doi  din cei mai tineri  consilieri , aceasta situatie este intalnita  doar in 
prima parte a sedintei de constituire a consiliului local. In continuare  solicita  domnilor 
consilieri sa faca propuneri . 
    Doamna  consilier  Avram Ionela  propune de  domnul consilier  Marin Ionel.
    Doamna consilier Dogaru  Lenuta  propune pe  doamna consilier Valeanu Ani Titela.
    Se supune la vot propunerea  doamnei  consilier Avram Ionela si se voteaza cu;
- 6 voturi pentru((Avram Ionela,  Dumitrache Mihaela, Marin Ionel, Nan 
Georgeta, Rosu Adrian, Valeanu Ani Titela). 
- 4 voturi impotriva(Alvadanei Mita, Constantin Lucian, Dogaru Lenuta, Zainea 
Ancuta)
   Se supune la vot propunerea doamnei consilier Dogaru  Lenuta si se voteaza cu;
-4 voturi pentru(Alvadanei Mita, Constantin Lucian, Dogaru Lenuta, Zainea 
Ancuta).
- 6 abtineri((Avram Ionela , Dumitrache Mihaela, Marin Ionel, Nan Georgeta, 
Rosu Adrian, Valeanu Ani Titela). 
   In urma  votului deschis , domnul consilier Marin Ionel  va fi  secretarul comisiei de 
validare.
     Se adopta hotararea nr.4/30.01.2019
  Se trece la punctul  nr.3  de pe ordinea de zi si anume ; Proiect de hotarâre privind 
validarea rectificării bugetului local pe anul 2018, prin  Dispozitiile Primarului  nr. 
299/20.12.2018 și  nr. 304/27.13.2018- inițiator  primar Decu Fănica.
     Doamna consilier Avram Ionela, presedintele comisiei  de buget, finante, programe 
de dezvoltare economico-sociale, administrarea domeniului public si privat,  prezinta 
raportul comisiei de specialitate, ce a avizat favorabil acest proiect de hotarare.
   Doamna primar Decu Fanica da citire proiectului de hotarare si  expunerii de motive , 
dupa care  da cuvantul doamnei contabil  Stroe  Geta  pentru prezentarea  raportului de 
specialitate.
    In continuare  doamna contabil Stroe Geta prezinta  raportul de de specialitate, 
precizand ca la finele anului 2018 s-au alocat sume prin H.G.  si prin HCJ  Ialomita, si 
datorita faptului ca a fost  in scurt , s-a rectificat bugetul local  cu aceste sume  prin cele 
doua dispozitii ale  primarului, urmand ca in prima sedinta  ordinara  sa fie validate  
aceste  rectificari , aspect care este prevazut de art. 82 din legea nr.273/2006  privind 
finantele publice locale, cu modificarile si completarile ulterioare.   
 Domnul   presedinte de sedinta Marin Ionel  invita pe domnii consilieri la discutii pe 
marginea acestui punct de pe ordinea de zi;
  Doamna consilier Zainea Ancuta  se inscrie la cuvant si  precizeaza ca si in luna 
decembrie  2018 a fost pe ordinea  de zi rectificarea de buget , existand  posibilitatea  sa 



se convoace consiuliul  local in sedinta de indata, dupa care mentioneaza ca  nu isi aduce
aminte  ca in toate mandatele de consilier  sa se valideze  rectificarea bugetului local 
prin dispozitia primarului.
    Doamna contabil Stroe Geta intervine si precizeaza ca  fiind in ultima luna a anului si 
esti in imposibilitatea  de a mai  tine sedinta de consiliu  si de a cheltui aceste sume, este 
clar ca vor ajunge in excedent. 
  Doamna consilier Zainea Ancuta intervine  si intreaba de ce a  mai fost nevoie de 
emiterea acestor dispozitii atata timp  cat nu se pot cheltui.
   Doamna contabil Stroe Geta intervine  si raspunde ca au fost  necesare  pentru 
majorarea bugetului cu sumele alocate  prin  H.G. si HCJ Ialomita.
   Domnul secretar Manaila Petrica  intervine si precizeaza ca in general  rectificarile de  
buget se fac  prin  hotararea consiliului  local  si prin dispozitia primrului in conformitate
cu competentele prevazute de legea fiantelor publice locale, dar sunt si exceptii 
prevazute  de lege,   acest punct de pe ordinea de  zi  se incadreaza in prevederile art.82 
din Legea nr. 273/2006 din legea finantelor publice locale , in care se precizeaza  ca se 
poate rectifica bugetul  local  prin dispozitia  primarului cu   sumele primite   prin astfel 
de acte normative , urmand  sa se valideze  in  prima sedinta  ordinara.
    Nu  mai sunt discutii si se voteaza cu;
- 6 voturi pentru((Avram Ionela,  Dumitrache Mihaela, Marin Ionel, Nan 
Georgeta, Rosu Adrian, Valeanu Ani Titela). 
- un vot imotriva(Zainea Ancuta)
- 3 abtineri(Alvadanei Mita, Constantin Lucian, Dogaru Lenuta,)
      Se adopta hotararea nr.5/30.01.2019
  Se trece la punctul  nr.4  de pe ordinea de zi si anume ; Proiect de hotarare privind 
aprobarea  retelei scolare pentru anul scolar 2019/2020- initiator primar Decu Fanica
        Doamna consilier Dogaru Lenuta,  secretarul  comisiei  pentru   cultura, culte  
ivatamant, sanatate, asistebta sociala si protectia  copilului ,  prezinta raportul comisiei 
de specialitate, ce a avizat favorabil acest proiect de hotarare.
       Doamna primar Decu Fanica da citire proiectului de hotarare si  expunerii de motive
, dupa care   precizeaa ca pe  baza legislatiei in vigoare s-a  derulat procedura de  
obtinere a avizului  conform,   eliberat  de Inspectoratul scolar Judetean ,  necesar pentru
aprobarea  retelei scolare pentru anul scolar 2019/2020,  care se va organiza  pe aceeasi 
structura  ca si in  prezent, respectiv prescolar, primar si gimnazial.
  Domnul   presedinte de sedinta Marin Ionel  invita pe domnii consilieri la discutii pe 
marginea acestui punct de pe ordinea de zi;
     Doamna consilier Zainea Ancuta  se inscrie la cuvant si  isi  exprima  nemultumirea  
deoarece  de la materialul  aferent acestui punct, lipseste  nota  de fundamentare  a  scolii
gimnaziale Maltezi,   avand in vedere ca in adresa Inspectoratului scolar judetean 
transmisa in luna noiembrie  catre  comuna Stelnica  se precizeaza ca la solicitarea 
avizului necesar  trebuie sa se depuna si  o nota de fundamentare  intocmita de directorul
scolii.  . In continuare  mentioneaza ca trebuia sa fie  invitat  si directorul scolii pentru a  
informa  consiliulul local despre activitatea scolara,  tinand  cont de faptul  ca  aici sunt 
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scolarizati  majoritatea copiilor din comuna si pentru faptul ca prin intermediul bugetului
local  sunt alocate fonduri  pentru  cheltuielile  materiale,   pentru buna functionare  a 
acestei intituții  de invatamant.
   Doamna primar Decu Fanica  intervine si precizeaza  ca acea nota de fundamentare  a 
fost depusa cu siguranta  de catre scoala ,  la ISJ Ialomita,  pentru ca altfel nu se emitea 
acest aviz, iar in ceeea ce priveste   prezenta directorului scolii,  considera  ca   nu era 
oportuna,   deoarece anul scolar este  desfasurare,  fiind  la nivelul  semestrului I, ceea ce
nu poate  sa prezinte  un raport, dabia dupa  incheierea  anului scolar  si incheierea 
mediilor va putea sa prezinte  un raport obiectiv. 
    Doamna consilier Zainea Ancuta  intervine si nu este de acord cu parerea doamnei 
primar Decu Fanica, precizand ca tot ce se intampla pe raza comunei  trebuie sa ne 
intereseze.
          Nu mai sunt discutii si se voteaza cu ;
    -10 voturi pentru(Alvadanei Mita, Avram Ionela, Constantin Lucian, Dogaru 
Lenuta,  Dumitrache Mihaela, Marin Ionel ,  Nan Georgeta, Rosu Adrian, Valeanu 
Ani Titela, Zainea Ancuta) 
    Se adopta HCL nr. 6/30.01.2019          
    Se trece la punctul  nr.5 de pe ordinea de zi si anume : Proiect de  hotarare privind 
privind stabilirea salariilor de bază începând cu data de 1 ianuarie 2019  pentru 
funcționarii publici și personalul contractual din cadrul Aparatului propriu al Primarului 
comunei Stelnica și al serviciilor publice din subordinea Consiliului local- initiator 
primar Decu Fanica.
   Domnul consilier Rosu Adrian, presedintele comisiei, juridice , de disciplina,  pentru 
amenajarea teritoriului , urbanism, agricultura, protectia mediului si turism, prezinta 
raportul comisiei de specialitate, ce a avizat favorabil acest proiect de hotarare.
    Doamna primar Decu Fanica da citire proiectului de hotarare si  expunerii de motive ,
   Domnul    presedinte de sedinta Marin Ionel  invita pe domnii consilieri la discutii 
pe marginea acestui punct de pe ordinea de zi.
    Doamna  consilier Alvadanei Mita se inscrie  la cuvant  si intreaba de ce bibliotecarul 
nu este prevazuta  in aceasta anexa.
    Domnul secretar Manaila Petrica intervine si precizeaza ca  functia de bibliotecar  
face parte din alta familie ocupationala, respecti”Cultura” si pentru aceasta familie 
ocupationala ,  cat si pentru celelalte prevazute de legea nr. 153/2017,  incepand cu data 
de 01 ianuarie 2019,  cresterile salariale  sunt reglementate  de aceasta lege, care a fost 
completata  de O.G. nr. 114/2018  si anume  salariul  de baza  va creste  cu  ¼  din  
diferenta rezultata  intre salariul de baza  prevazut pentru anul 2022 si  cel avut la data 
de 31 decembrie 2018. In continuare  mentioneaza ca  pentru familia ocupationala 
„administratie” , incepand cu data de 01.01.2019,  stabilirea salariilor de baza la gradatia
zero , se  calculeaza prin inmultirea coeficientului de ierarhizare  cu salariul minin brut  
in plata ,  pentru  functiile publice si personalul contractual, dupa care  prin dispozitia 
primarului  se  stabileste salariul de baza lunar, prin adaugarea gradatiei de vechime,  si 
celelalte  sporuri   de care pot  beneficia, de la caz la caz.



  Domnul consilier Rosu Adrian  se inscrie la cuvant si solicita  lamuriri cu privire la  
cele doua posturi  vacante, prevazute in aceasta anexa cu salariile.
    Domnul  secretar Manailă Petrică intervine si prezizeaza ca  este vorba de  functia 
publica  de la compartimentul agricol ,  pentru  care  avem  procedura de concurs  in 
derulare, speram sa se finalizeze pe data de 12 februarie si functia publică  de la politia  
locală, iar temporar  vacant este  functia  de contabil.
   Domnul consilier local  Rosu Adrian intervine si intreabă  cum va fi  incadtrata 
persoana care va castiga  concursul.
   Domnul  secretar Manailă  Petrică  intervine si precizează  ca va fi incadrată  cu 
salariul de baza prevazut in anexa , la care se va adauga  gradatia  de vechime 
corespunzătoare.  In continuare  mentioneaza ca pentru aceasta  functie  publica  o 
conditie pentru participare la concurs  este  sa aiba vechime  de 5  ani  in specialitatea 
studiilor superioare absolvite,  asta nu inseamnă  ca  trebuie sa  aiba vechimea maximă,  
ci de la gradatia 2  in sus,  iar cei care au depus  dosar  pentru concurs  au vechime  
mare.
   Doamna  consilier Zainea Ancuta  se inscrie la cuvant si  intreaba ce alte sporuri in 
afara de sporul de vechime , mai primesc functionarii.
   Doamna contabil Stroe Geta intervine  si precizeaza ca  se mai acorda  spor  de 10% 
pentru CFP  si spor de noapte, pentru cei care lucreaza pe timp de noapte.
   Domnul secretar Manaila Petrică  intervine si  precizează  ca  se  mai poate beneficia 
de spor pentru conditii vatamatoare,  dar pe   baza acelui regulament aprobat prin H.G.in
anul 2017,  este greu de obtinut acele buletine  de  masurare a radiatiilor.
    Doamna consilier Zainea Ancuta intervine si  precizează  ca  nu  este  greu de obtinut 
si este un abuz  faptul că  nu se acorda,  avand  in vedere  toti functonarii lucrează la 
calculator.  In continuare   il intreabă pe domnul  secretar Manaila Petrică daca acei 
coeficienti  prevazuti in anexa, sunt cei care  au fost aprobati si  modificati  la inceputul 
anului 2018. 
    Domnul secretar Manaila Petrică  intervine  si precizează ca acesti coieficienti  sunt 
cei aprobati  in anul 2017,  care in luna iulie au fost stabiliti  la gradatia  corespunzatoare
fiecarui post  ocupat,  dar au fost modificati  in luna septembrie  la  gradatia  zero,  si au 
ramas  neschimbati  si in prezent. 
      Nu mai sunt discutii si se voteaza cu;
    -9 voturi pentru(Alvadanei Mita, Avram Ionela, , Dogaru Lenuta,  Dumitrache 
Mihaela, Nan Georgeta, Rosu Adrian, Valeanu Ani Titela, Zainea Ancuta) 
   - o abtinere(Constantin Lucian)
    Se adopta HCL nr. 7/30.01.2019           
  Se trece la punctul  nr.6 de pe ordinea de zi si anume ; Proiect de hotarîre privind 
privind însuşirea variantei finale a proiectului de stemă a comunei  Stelnica- initiator 
primar Decu Fanica.
   Doamna  consilier Dumitrache Mihaela, presedintele comisie de cultuta, culte , 
conservarea  monumentelor,  invatamant , sanatate, asistenta sociala si protectia 
copilului, prezinta raportul comisiei de specialitate, care  a avizat favorabil acest proiect 
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de hotarare.
    Doamna primar Decu Fanica prezinta proiectului de hotarare si  expunerea  de 
motive , după care  da cuvantul domnului secretar  Manaila Petrica ,  pentru  mai multe 
explicatii.
   Domnul  secretar Manaila  Petrica  intervine si precizeaza  ca asa dupa  cum  se stie in 
luna iulie 2016,  s-a  aprobat varianta nr.3 de stema din cele 4 variante, refacute de firma
prestatoare, care a realizat si primele variante  in anul 2013, iar dupa numeroase 
consultari  între primarie,  firma prestatoare  si un reprezentant din comisia de heraldica, 
s-a concretizat si varianta finala a proiectului de stema, care a fost desenat de un 
grafician si ulterior am primit cele doua dosare cu documentatia aferenta, unul pentru a 
fi depus la comisia judeteana de analiza a proiectelor de stema si unul pentru primarie. 
In continuare mentioneaza ca dosarul pentru comisie trebuie completat cu Hotararea 
Consiliului local privind insușirea variantei finale a proiectului de stema, supusa spre 
adoptare in aceasta ședință.
   Domnul    presedinte de sedinta  Marin Ionel   invita pe domnii consilieri la discutii 
pe marginea acestui punct de pe ordinea de zi.
    Doamna consilier Zainea Ancuta se inscrie la cuvant si precizeaza ca  aceasta 
procedura a durat foarte mult timp, dupa care il intreaba pe domnul secretar Manailă 
Petrică, dacă costurile au ramas aceleasi, cu toate ca din punctul sau de vedere nu mai 
trebuia sa se plateasca  nici o suma fata de cea platita  in baza contractului initial.
   Domnul secretar Manaila Petrică intervine  si precizeaza ca a ramas  aceeasi suma de 
700 lei,  care reprezinta doar plata graficianului. 
    Nu mai sunt discutii si se voteaza cu;  
-10 voturi pentru(Alvadanei Mita, Avram Ionela, Constantin Lucian, Dogaru 
Lenuta,  Dumitrache Mihaela, Marin Ionel, Nan Georgeta, Rosu Adrian, Valeanu 
Ani Titela, Zainea Ancuta) 
   Se adopta HCL nr. 8/30.01.2019  
 Se trece la punctul  nr.6 de pe ordinea de zi si anume ; Alte discutii.
   Se inscrie la cuvant doamna consilier Dogaru Elena si  o intreaba pe doamna primar 
Decu Fanica ce informatii are  cu privire la  posibilitatea   ca populatia sa cumpere porci 
in gospodarie , avand in vedere ca au  trecut cele  6 luni  de carantina.
   Doamna primar Decu Fanica  intervine  si precizeaza  ca  a purtat discutii pe aceasta 
problema   cu domnul director  Puia,  de la DSVSA Ialomita,   care a  spus ca   pana nu 
se lichideaza toate focarele   depistate  la porcii mistreti  pe  fondurile  de vanatoare  din 
balta Ialomitei  ,de  pe raza comunei Bordusani  si Stelnica, nu se  ridica aceasta 
restrictie  pentru  cresterea porcilor .  In continuare  mentioneaza  ca s-a solicitat si am 
transmis tabel nominal cu detinatori de porci  de pe raza comunei unde s-a confirmat  
pesta  porcina africana , pentru  a de aduce  acestora ,   porci santinela , o ultima 
informatie  este ca acest lucru se va intampla , undeva  la inceputul lunii  mai ,  moment 
la  care vom face public  aceasta problema  si   vă  anuntam,   ca fiecare dintre 
dumneavoastra  sa informeze cetatenii din zona in care locuiti,  ca pot achizitiona porci.
     Doamna consilier Avram Ionela  se inscrie  la cuvant si intreaba care este situatia la 



nivel de comuna, vizavi de aceasta epidemie de gripa la oameni, daca se fac controale la 
scoala la gradinita.
   Doamna primar Decu Fanica  intervine si precizeaza ca a discutat cu domnul director 
Grasu si  pana in prezent nu s-a depistat nici un caz de inbolnavire  la scoala sau la 
gradinita,  din randul elevilor sau al profesorilor, in schimb la medicul de familie sunt 
cozi interminabile cu pacienti din comuna,  care sunt  bolnavi ,  dar nu s- a confirmat ca 
au  sau nu virusul  gripei.    
   Domnul secretar Manaila Petrică intervine si precizeaza ca  de curand s-a declarat
epidemie de gripă in Romania.
   Doamna  primar  Decu  Fanica  intervine  si  precizează ca  in  aceasta  situatie
Inspectoratul scolar Ialomita, va decide daca vor inchide scolile si cand vor recupera
orele.
    Domnul consilier Rosu Adrian  se inscrie la cuvant si aduce in discutie un caz mai
ciudat si  anume problema orbetilor de pamant, denumirea populara, care a inteles ca
sunt protejati de lege, dar s-au inmultit atat de mult,  incat pe unde mergi si te uiti,  sunt
peste tot mușuroaie. Problema  mai grava este ca  daca cultivi  in gospodarie arpagic,
usturoi si cartofi, ai nesansa sa  nu mai culegi nimic, pentru ca ti le trage pe toate in
pamant.  In  aceasta  privinta,  propune  doamnei  primar  Decu  Fanica  sa  facem  ceva
demersuri , sa ne informam  la institutiile de profil, pentru a gasi o solutie in aceasta
problema care  ne afecteaza pe toti.
   Doamna primar Decu Fanica intervine si precizeaza ca va lua legatura cu specialisti de
la Directia Agricola, pentru a vedea daca exista vreo solutie de combatere  a acestor
dăunatori si  il va informa ulterior.
    Doamna Alvadanei Mita se inscrie la cuvant  si in legatura cu  aceasta epidemie de
gripa, intreaba daca medicul de familie are  in stoc vaccin antigripal.
    Doamna primar Decu Fanica intervine si raspunde  ca din cate stie  doamna doctor a
vaccinat  in lunile octombrie si  noiembrie, categoria de  pacientii care sunt predispusi la
gripa  si  ceilalti  doritori,  bineinteles  in  limita  dozelor  primite.  Ca  urmare  a  acestei
epidemii de gripa, sunt obligati sa faca comanda  de vaccin antigripal pentru pacientii
vulnerabili, gen persoanele varsnice, copii.
   Doamna consilier Alvadanei Mita intervine si este de parere ca in aceasta perioada
trebuie sa fie in permanenta la dispensar macar o asistenta medicală, iar la scoli, medicul
de familie  trebuie sa faca controale periodice.
   Doamna primar Decu Fanica intervine  si precizeaza ca asistenta nu are ce sa faca fara
medicul de familie si programul este stabilit de catre casa de asigurari de sanatate. In
ceea ce priveste  asistența medicală in scoala  prin efectuarea de controale periodice,
precizeaza ca  in conditiile de astazi,  trebuie sa existe un contract de prestari servicii
intre unitatea scolara si cabinetul medical,  nu mai sunt timpurile in care la inceputul
anului scolar cat si in cursul anului,  venea medicul si facea controlul privind igiena
corporala si vaccinurile corespunzatoare. A discutat cu domnul director de scoala sa faca
acest demers pentru a incheia un contract de prestari servicii  cu un  medic de familie
pentru a avea asistenta medicala  in  mod curent  cat si atunci cand apare si aceasta
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epidemie de gripă.
   Doamna consilier Alvadanei Mita intervine si aduce in discutie un caz social  si anume
familia Drinca Sorin Ionel de la Maltezi si intreaba dacă primaria poate sprijini aceasta
familie sa se racordeze la reteua de energie electrica, avand in vedere ca are multi copii
de varsta scolara.
   Doamna primar Decu Fanica intervine si raspunde ca nu este posibil financiar sa faca
acest demers, avand in vedare  ca  pentru bransare,  costurile sunt in jur de 3 mii lei, dar
sa ii eliberam documente pentru imobilul in care locuieste , pe care la cumparat pe baza
de chitanta de mana, il putem ajuta. In cntinuare  mentioneaza ca in apropierea casei
exista stalp, fiecare a ajutat aceasta familie cu ce a putut.
      Domnul consilier Rosu Adrian intervine si precizeaza ca stie foarte bine aceasta
familie,   explicand ca  acel  imobil  a  fost  bransat  la  reteaua  de  energie  electrica,  iar
datorita  faptului  ca  nu au platit,   au fost  debransati  in  urma cu foarte  multi  ani,  in
conditiile in care il spijinim sa fie bransat din nou,  trebuie sa-i  platim consumul, pentru
ca acestia sunt iresponsabili. In continuare mentioneaza ca este de acord sa ii ajutam
pentru ca ii  este mila de copii care sunt nevinovati,  dar afirma inca o data ca acesti
parinti sunt iresponsabili si trebuie facut ceva in aceasta privinta.
    Doamna consilier Zainea Ancuta intervine si  intreaba daca s-a facut anchete sociale
daca tot este un caz social.
    Doamna primar Decu Fanica intervine si  raspunde ca aceasta familie este 
monitorizata  lunar de primarie impreuna cu reprezentantul de zona de la DGASPC 
Ialomita,  unde am insistat impreuna cu scoala  ca fata cea mare sa termine  8 clase, in 
anul scolar 2019/2020,  dar nu s-a putut deoarece  aceasta s-a maritat, a vazuto la 
boboteaza cu  concubinul  sau. In continuare mentioneaza ca a fost ajutat de catre 
domnul Brates Fanica,  i-a facut doua camere din BCA, acoperite cu tabla, i-a facut 
soba, considerand ca acum s-au rezolvat problema  spatiului  pentru locuit, fiecare a 
ajutat cu ce s-a putut, cu un pat, cu o masa sau cu alt mobilier.
  Domnul consilier Constantin  Lucian se înscrie la cuvant si se adresează doamnei 
viceprimar Văleanu Ani-Titela,   facand  referire la situația parcului “Tineretului” de 
lângă scoala Stelnica, care arata dezastruos, nu este maturat, este vandalizat, iar politia 
locală isi face prezenta in zonă,  doar cat timp sunt tinerii in parc si nu ia nici un fel de 
masura,  in aceeasi  stare fiind si parcul de joaca din cartier,  dupa care o intreaba ce 
poate spune despre aceasta situatie.
   Doamna viceprimar Văleanu Ani Titela intervine si precizeaza ca parcul de joaca nu
este intr-o stare avansata de  degradare, asa cum spue domnul consilier Constantin, iar la
parcul “Tineretului” nu stie la ce se refera, deoarece in afara de acea plasa de gard  care
este rupta, nu  sunt alte distrugeri, le ce se refera exact, pentru ca masa este intacta,
canapelele la fel, in afara de doua cosuri de gunoi care au cate doua scanduri rupte, dar
nu este intr-o stare cum a-ti afirmat dumneavoastra.
   Domnul consilier Constantin Lucian  intervine si precizeaza ca putem merge acum pe
teren sa vedem starea actuala, pentru ca nu vorbeste in necunoștință de cauză, avand in
vedere va trece zilnic prin zona.



    Doamna viceprimar Valeanu Ani Titela intervine si este de acord cu faptul ca nu este
in permanent maturat,  aceasta activitate de presteaza odata la trei zile,  pentru ca are
putine persoane la ajutorul social  care sunt apte de munca, avand  ore putine si nu poate
sa acopere zilnic toate zonele din comuna.
    Domnul Constantin Lucian intervine si  o contrazice pe doamna viceprimar Valeanu
Ani Titela, precizand ca toate placile de policarbonat de la foisor sunt burdușite, parcul
este plin de hirtii.
    Doamna primar Decu Fanica intervine si se adreseaza domnului consilier Constantin
Lucian,  ca pe langa faptul ca sesizati aceste situati, doream sa ne spuneti  si cine face
aceste distrugeri, avand in vedere calitatea de consilier local.
    Domnul consilier Constantin Luciaan intervine si precizeaza ca nu este in masura si
nu  are  aceasta  calitate,  deoarece  avem politie  locala  care  are  aceasta  competenta  sa
constate si sa ia masuri in asemenea cazuri. In continuare mentioneaza ca pe drumurile
pe care circula  a constatat  ca sunt pline de peturi, hirtii si alte deseuri, iar in conditiile
in care nu a fost zapada, nu s-a facut nimic si ca orice cetațean care plateste impozite si
taxe, doreste sa beneficieze de servicii publice corespunzatoare.
    Doamna viceprimar Valeanu Ani Titela intervine si  reafirma faptul ca din 21 de
dosare de ajutor social , sunt doar 11 persoane apte de munca si au cate 14 ore pe luna,
iar in ultima perioada a curatat malul bratului Borcea , pentru s-a  filmat si s-a postat pe
retele de socializare cand un locuitor a dus gunoiul pe malul bratului Borcea, iar ulterior
am avut control de la garda de mediu.
  Doamna consilier Zainea Amcuta se inscrie  la cuvat  si isi exprima nemultumirea
pentru faptul ca nu s-a dat curs solicitarilor sale verbale din sedinta anterioara, privind
prezenta in cadrul sedintei a politiei locale si  a responsabilului  cu asistenta,  dar nu-i
nimic  ,  va  face  in  scris  aceste  solicitari.  In  continuare  mentioneaza  ca  dacă sunt
asemenea cazuri sociale in comuna, trebuie sa avem intocmite anchete sociale din care
sa rezulte cauzele si să vedem din vina cui se datoreaza aceste situatii, a parintilor care
fac copii pe banda rulanta, beau si fumeaza,  sau a autoritălilor locale care trebuie sa le
plateasca energia electrica, si multe  alte cazuri,  batrani fara ajutor , etc. 
    Nu mai  sunt discutii,  drept pentru care doamna  presedinte de sedintă  MARIN
IONEL  declara  inchisă sedinta  ordinara  a  Consiliului  Local  Stelnica  din  data  de
30.01.2019

   PRESEDINTE                                                               SECRETAR                                
MARIN IONEL                                                              Mănăilă Petrică
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